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Zápis č. 3/2021-2022 z porady vedoucích kateder a ústavů 
dne 16. 11. 2021, 12.00 h, hybridní forma 

                                                                                              MU-IS/240461/2021/1557790/PrF 
 
Přítomni: kolegium, vedoucí kateder a ústavů, garanti 
MS Teams: Mgr. Chudová, dr. Myška, doc. Kosař, doc. Kotásek, doc. Mrkývka,  
                 doc. Skulová, dr. Ruban, doc. Havlan 
Omluveni: dr. Dobrovolná 
 
16. 11. 2021 
Program zasedání: 
 

1. Průběh semestru (zkouškové období)  
2. Transformace DSP (informace z porady garantů programů)  
3. Posudky (z minulé PVK)  
4. Pomocné vědecké síly (z minulé PVK)  
5. Hodnocení VaV  
6. Povinná literatura  
7. Komunikace se studenty  
8. Různé 

 
1. Průběh semestru /zkouškové období/ 
 
1.1. Průběh semestru 
 
Děkan informoval, že od pondělí 22. 11. 2021 dochází ke změně univerzitního eskalačního 
semaforu na žlutou barvu a dojde i k úpravě fakultních pravidel. Kolegium i nadále preferuje a 
podporuje zachování prezenční výuky až do ukončení semestru. Kolegium na včerejším 
zasedání rozhodlo o přechodu do režimu ONT, který bude platný pro studenty, učitele i 
zaměstnance PrF, bude platit zákaz vstupu veřejnosti do budovy. Bude vydáno Opatření PrF. 
Děkan sdělil, že neočkovaným osobám bude uložena povinnost se testovat, fakulta uznává 
platnost testů vč. samotestů nejdéle 3 dny. Zaměstnanci budou mít samotesty k dispozici na 
vrátnici a mohou využít testovací místnost 057. Výsledek testu bude potřeba vložit do IS, 
podobně jako na jaře. Testování se vztahuje i na neočkované studenty. Rovněž postačují 
samotesty, platnost testů je uznávána 3 dny. V případě příznaků virového onemocnění, 
izolace, karantény nebo jiných zdravotních důvodů mají zákaz vstupu na univerzitu a budou 
pracovat s náhradním plněním. Vyučující mohou využívat hybridní režim výuky, není to 
povinnost. Pokud onemocní vyučující, je třeba včas informovat všechny zainteresované 
skupiny, proděkany, studenty, vedoucí katedry/ústavu. V takovém případě, po dohodě 
s příslušným proděkanem je buď uloženo studentům náhradní plnění nebo výuka přechází do 
online režimu. Děkan požádal všechny strany o trpělivost, vstřícnost a co nejméně 
problematický průběh následujících 4 týdnů výuky. 
Zmínil, že 1. prosince bude na fakultě očkovat mobilní lékařský tým, nabídka očkování platí 
pro studenty, zaměstnance a mohou ji využít i rodinní příslušníci či veřejnost. Univerzita 
provádí očkování také na jiných místech, informace jsou především na zaměstnaneckém 
portálu. Očkování je bez předchozí registrace. 
Tajemnice sdělila, že koncem týdne budou vydány 2 nové fakultní předpisy, opatření 
k testování i pravidla vstupu do budovy. Sdělila, že knihovna zůstává nadále otevřena, funguje 
ve standardním režimu s dodržováním bezpečných rozestupů. Upozornila, že v budově fakulty 
jsou zrušeny všechny konference a velké porady a předpokládá se, že větší akce budou 
převedeny do online režimu. Dále uvedla, že vyučující před výukou mohou, resp. jsou 
oprávněni pomocí aplikace v ISmuni zjistit splnění podmínek ONT u studentů ve formě 
splnil/nesplnil (nikoliv informace o zdravotním stavu). Studenta, který povinnost nerespektuje, 
má vyučující možnost odeslat z výuky. 
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V následné diskusi zazněly připomínky ke kontrole dodržování podmínek a zpřístupnění práv 
pro vyučující.  
 
1.2. Zkouškové období 
 
Děkan uvedl, že pro zkouškové období nebude vydán zvláštní pokyn, zkoušky budou probíhat 
dle pokynů garantů programů a předmětů.  Vedení fakulty preferuje u písemných zkoušek 
distanční formu. Mohou probíhat i zkoušky ústní, bude povinnost dodržovat hygienická 
pravidla jako větrání, dezinfekce a rozestupy 1,5 m, ochrana dýchacích cest. U ústních 
distančních zkoušek platí nadále povinnost zkoušku nahrávat a záznam uchovávat a mazat 
dle původních pokynů. Děkan upozornil, že kdykoliv může výuka přejít do distanční podoby a 
apeloval na vyučující, aby byli na tuto variantu připraveni. 
 
Proděkanka Jurníková uvedla, že zkouškové období bude probíhat dle schváleného 
harmonogramu, apelovala na dodržování bezpečnostních pravidel při zkouškách, zkoušky 
mohou být ústní nebo písemné, lépe distanční.  
Uvedla, že bude nutné vypsat 1 až 2 zkouškové termíny distančně pro studenty v izolaci nebo 
v karanténě. Termín zkoušky je třeba vyhlásit 14 dní předem, upozornila také na nutnost 
zachovat podobu zkoušek u opakovaných předmětů. 
Proděkanka informovala, že fakulta prošla interní kontrolou z RMU, která byla zaměřena na 
vyhlašování termínů. Zde jsme byli výborně hodnoceni, nejlépe jsme se drželi stanovených 
pravidel. Sdělila, že k centrální regulaci vyhlašování zkouškových termínů nepřistupujeme. 
Doc. Ronovská informovala, že na den 10/1/2022 KOP vyhlásila termín hromadné zkoušky 
studentů 3. semestru předmětu Občanské právo. Požádala ostatní vyučující, aby v tento den 
nevypisovali jinou náročnou zkoušku, aby měli studenti prostor na přípravu a složení zkoušky. 
 
2.Transformace DSP 
 
Proděkan Šilhán informoval o schůzce všech garantů a sdělil, že závěry zaslal zúčastněným 
v informačním emailu. Uvedl, že vzhledem k tomu že neobdržel žádné nesouhlasné reakce 
ani odpovědi, považuje výsledek jednání a další postup za definitivní. Zopakoval, že proběhne 
reakreditace z 11 současných programů na 6 nových doktorských studijních programů. Uvedl, 
že anglické programy budou reakreditovány až za 2 roky. Do konce listopadu 2021 budou 
vytvořeny 3členné týmy pro 6 nově reakreditovaných programů, ze kterých se vygeneruje 
garant programu. Úkolem týmů bude koncipování obsahu jednotlivých programů. Vyjádřil 
předpoklad, že tak vznikne jádro budoucí oborové rady. Další koordinační schůzku plánuje 
uskutečnit v průběhu ledna 2022. V závěru uvedl, že je připravený zodpovědět všechny dotazy 
k této problematice. 
 
3. Posudky 
 
Děkan se vrátil k rozpravě z minulé PVK, kde zaznělo, že úroveň zpracování posudků na 
závěrečné práce není zohledňována ve vytíženosti. Sledování vytíženosti je kvantitativní 
nástroj, který neumožňuje zohledňovat kvalitativní měřítka. Nemůže tedy dojít ke změně ve 
vytíženosti. Zmínil, že posudek by měl reagovat na všechny podstatné části práce, formulace 
posudku musí být racionální a dotazy, které plynou z posudku a jsou kladeny studentům při 
obhajobě, by měly být konkrétní k tématu a úrovni zpracování práce, nikoliv obecného 
charakteru. Dále navrhl, že posudky by při obhajobě nemusely být čteny, postačilo by shrnout 
základní body. Garanti studijních programů mají pečlivě posudky kontrolovat a věnovat tomu 
odpovídající pozornost.  Uvedl, že by garanti měli vytvořit kritéria, co budou u posudků 
vyžadovat.  
Proděkanka Jurníková hovořila o vzniku nového předmětu, který se váže na diplomovou 
práci. 
V následné diskusi zazněly otázky, které se týkaly problematiky vytíženosti, konkrétně položky 
uznávání počtu vedení diplomových a bakalářských prací – položky 15 – 18 v čl. IV Opatření 
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PrF 5/2020. Tyto položky mají limitovaný počet za každý semestr, který je započítáván do 
celkové vytíženosti. Limitace má podporovat to, aby vyučující měli méně studentů a více s nimi 
pracovali na kvalitě obsahu závěrečných prací. 
 
4. Pomocné vědecké síly 
 
Proděkanka Jurníková uvedla, že pomocné vědecké síly na katedrách jsou podporovány 
formou stipendijního programu ve výši 2 tis. Kč za měsíc. Popsala, že z kateder v určitém 
termínu odchází návrh na studijní oddělení, následně vedoucí katedry obdrží pokyn k vyplnění, 
jaké činnosti pomvěd na dané katedře vykonává. Proděkanka požádala, aby akademici 
vyplňovali podklady pro odměny podrobněji a tak, aby bylo zřejmé, že šlo o vědeckou činnost. 
Požádala o svědomité zapojování studentů do vědecké výzkumné činnosti, a nikoliv do 
pomocné pedagogické činnosti. Sdělila, že nově budou studenti sami vyplňovat tabulku 
s popisem provedené práce. Zazněla také pochvala směrem k fakultním ústavům, kde jsou 
studenti příkladně napojeni na výzkumné projekty. Požádala vedoucí o prodiskutování této 
problematiky v rámci kateder. 
 
 
5. Hodnocení vědy a výzkumu  
 
Proděkan Fryšták hovořil k situaci ohledně institucionálního hodnocení na úrovni fakulty za 
účasti zahraničních hodnotitelů. Sdělil, že vědeckým tajemníkem za naši fakultu je Ing. Jaroš, 
který se minulý týden zúčastnil první schůzky. Uvedl, že bychom měli pro vnitřní hodnocení 
obdržet vzorové formuláře. 
Informoval, že aktuálně se dává dohromady databáze hodnotitelů, ze které vzejde 5členný tým 
za fakultu. Proděkan Šilhán doplnil, že hodnocení se týká i PhD programů. 
 
6. Povinná literatura 
 
Děkan požádal vedoucí kateder a ústavů, aby informovali garanty studijních předmětů a 
vyzvali je, aby předali vedoucí knihovny seznamy povinné literatury v jednotlivých předmětech. 
Vedoucí knihovny informace použije k zajištění a zpřístupnění povinné literatury studentům. 
 
7. Komunikace se studenty 
 
Děkan seznámil přítomné se stížnostmi studentů, že vyučující neodpovídají na emaily nebo 
nejsou k dispozici v době konzultačních hodin. Děkan zvláště zdůraznil povinnost dodržování 
konzultačních hodin. 
 
8. Různé 
 
Tajemnice připomněla dodržení termínu pro zaslání požadavků na externí vyučující pro další 
období. Uvedla, že shromážděné požadavky budou projednány na pravidelném zasedání KD 
dne 29. 11. 2021. 
Hovořila o vyplnění podkladů pro výkonnostní odměny včetně odměn z katedrových rozpočtů, 
které doporučila přidělovat až v prosinci.  
 
Proděkan Fryšták podal zprávu z nakladatelství Munipress. Uvedl, že fakulta zaslala 
prostřednictvím nakladatelství výstupy do databází SCOPUS a WoS. Do SCOPUS bylo 
zasláno celkem 19 výstupů a prošlo 13. Upřesnil, že nevhodné publikace jsou v českém 
jazyce, dvojjazyčné a sborníky. Sdělil, že do databáze WoS bylo odesláno 22 výtisků a 
konečné výsledky budou známy za 1–2 roky.  
Informoval, že pro propagaci fakultních aktivit je možné využít nakladatelství Munipress, které 
má mobilní streamovací studio nebo MuniTV.   
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Děkan poděkoval za práci doc. Tauchenovi, který pořizuje fakultní nahrávky a jsou velmi 
zajímavé. 
 
Doc. Mrkývka upozornil na vydání publikace Velká logika od Karla Engliše. 
 
Proděkan Radvan informoval o zrušení fakultního plesu v únoru 2022. Proděkan sdělil, že 
fakulta plánuje pořádat obdobnou akci až to bude bezpečné. 
Připomněl nabídku na mediální školení, kterou zasílal emailem, hovořil o možnosti posunutí 
termínu pro větší počet účastníků. 
 
 
 
Schválil: doc. Škop 
Zpracovala: Ing. Hrušková 
V Brně dne 16. 11. 2021 
 


